
DRUGA SJEDNICA SREDIŠNJEG ODBORA HRVATSKOG 

ARHEOLOŠKOG DRUŠTVA 

03.07.2023. 

 

Dana 30.07.2023. u 10 sati, održana je druga sjednica Središnjeg odbora Hrvatskog 

arheološkog društva putem Zoom-a. 

Prisutni: Jacqueline Balen, Ante Alajbeg, Adriana Gri Štorga, Ivanka Kamenjarin, Domagoj 

Tončinić, Domagoj Perkić, Jelena Jovanović, Ivana Ožanić-Roguljić, Jana Škrgulja 

Odsutni: Hrvoje Potrebica, Željko Krnčević 

 

DNEVNI RED: 

1. Znanstveni skup u Belom Manastiru 

2. Nakladnička djelatnost 

3. Nagrade Društva 

4. Razno 

 

Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 

1. Predsjednica Društva Jacqueline Balen, izvijestila je članove Središnjeg odbora o 

pripremama i organizaciji Stručnog i znanstvenog skupa u Belom Manastiru. 

Predavanja će se održati u Belom Manastiru u Etnološkom centru baranjske baštine, 

do će u Arheološkom muzeju u Osijeku biti organizirana neka prateća događanja 

(dodjela Nagrada Društva, otvorenje izložbe i sl.). Organizaciju izleta, koji će biti 

posljednjeg dana skupa vodi Ivana Ožanić-Roguljić u koordinaciji s Tomislavom 

Hršakom. Predsjednica moli članove Središnjeg odbora da daju moguće prijedloge za 

upotpunjavanje sadržaja Skupa, naročito u popodnevnim i večernjim satima. Bilo je 

riječi i o financiranju skupa; još uvijek nije raspisan natječaj Ministarstva znanosti za 

financijska sredstva za tekuću godinu, ali pretpostavka je da će to biti u narednom 

razdoblju, odnosno do samog održavanja skupa. 



2. O nakladničkoj djelatnosti govorili su predsjednica Društva Jacqueline Balen i voditelj 

Nakladničkog vijeća Domagoj Tončinić. Ante Alajbeg postavio je pitanje o 

objavljivanju Izdanja HAD-a sa skupa u Šibeniku. Predsjednica Društva Jacqueline 

Balen rekla je kako bi bilo dobro da jedna Izdanja HAD-a budu spremna za skup u 

Belom Manastiru. Domagoj Tončinić je izvijestio kako bi to mogla biti Izdanja HAD-

a sa skupa u Bjelovaru, a da će se nakon toga baviti uređenjem Izdanja HAD-a sa 

skupa u Šibeniku. Predsjednica Društva Jacqueline Balen apelirala je da se pošalju 

članci za nove Obavijesti.  

3. Nagrade Hrvatskog arheološkog društva dodijelit će se na skupu Hrvatskog 

arheološkog društva u Belom Manastiru, a natječaj za Nagrade Društva za 2022. 

godinu je u tijeku. 

4. Pod točkom razno, najviše se raspravljalo o projektu Croatian Treasure Hunt te o 

odnosu nestručnih ljudi prema stručnoj arheološkoj zajednici. O problematici i 

neetičnosti projekta, predsjednica Društva Jacqueline Balen obavijestila je matičarke 

II razine za arheološke zbirke iz Pule, Zadra, Splita i Osijeka, ravnatelje nacionalnih 

arheoloških muzeja te predstavnike studija arheologije u Puli, Zadru i Zagrebu.  

Dopredsjednik Društva Domagoj Perkić napisao je dopis koji se očituje na postavljenu 

tematiku, koji je predsjednica Društva Jacqueline Balen proslijedila članovima 

Središnjeg odbora na očitovanje. Iz kontakta s Lidijom Miklik-Lozuk iz Muzeja 

Brodskog Posavlja, predsjednica Društva Jacqueline Balen, izvijestila je kako je 

Muzej Brodskog Posavlja također uputio apel Ministarstvu kulture i medija Republike 

Hrvatske s ciljem da se navedeni projekt stopira. Svi su suglasni da se dopis uputi 

Ministarstvu kulture i medija Republike Hrvatske, a Domagoj Tončinić predlaže i apel 

na društvenim mrežama. Ante Alajbeg smatra da se slična situacija i problematika širi 

cijelom Europskom unijom te da bi se zaštitom od strane Ministarstva kulture i medija 

trebalo obuhvatiti što veći broj mogućih arheoloških lokaliteta kako bi područje 

djelovanja detektoraša bilo smanjeno. Adriana Gri Štorga poziva na aktualizaciju 

dopisa sa Znanstvenog skupa HAD-a održanog u Sisku, kada je riječ bila o istoj 

tematici. Predsjednica Društva Jacqueline Balen ističe veličinu problema koji 

uključuje javno blaćenje i prozivanje pojedinih arheologa koji se javno kleveću od 

strane članova i simpatizera udruge koja organizira Croatian Treasure Hunt. 

Sjednica je završila u 10:45 sati. 

Zapisnik vodila: Jana Škrgulja, tajnica 


